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99 problems and 
sport is one

There was a meeting where the students 
were able to get the answers for analogous 
questions from President Andrew Wachtel. 
There is no secret that this meeting created 
a lot of discussions among the students 
so here are some comments concerning 
answers of President. 

“I did not get any exact answers to my 
questions”

“Answers to the question always 
reflected the surprise in our stupidity or 
care”.

“All answers were like that: No time to 
explain, it is your entire fault!”  

“50% of people who came to the meeting 
were interested in sports. The President 
did not give a specific answer, well, after 
realizing that the issue will not be resolved, 
he closed this topic and refused to answer 
any more questions about sports”. 

“Do you think today’s meeting decided 
something? In general, guys, there will be 
no systemic changes. Administration will 
push its own, coming up with «enemies», 
to arrange a meeting with the students, and 
to scold students and accuse them for their 
mediocrity”.

“In part, the President is right. If I knew 
that it is necessary to close the sport, I, by 
hook or crook, have to try to do it. And he’s 
right, that is our business, it is our duty to 
walk in pairs, because c’mon, we’re not in 
school, it is a university. There are no class 
teachers or moms! Then every man for 
himself! And the decisions you take will 
reflect on you in the future!”

All commentators wished to stay 
anonymous. 

The New Star Editorial 
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During last weeks, on social 
networks, students actively discussed 
problems concerning new changes at 
AUCA. Some of them appeared because 
of new payment policy, others because 
students just wanted to show their 
discontents toward University. To 
destroy all intrigues among the students 
of AUCA and get answers to important 
questions, we decided to interview 
Andrew Wachtel and organize a meeting 
with him. Moreover, we have visited our 
New Campus to get to know positive 
and negative sides of our removal and, 
if there are some problems, to decide 
about them in advance. 

-Why do we have to pay 
additional payment for sports?

- That’s a trick question. Why do 
we have to do sports available to student 
of AUCA for free? They are supposed 
to pass them? If they do not show up to 
these classes why we have to continue 
to give them for free? Students know 
that they have to take sports and pass 
them for a definite period of time and a 
definite amount of hours. And if they fail 
it, of course, they have to retake it and 
pay a definite amount of money. This is 
a really stupid question because student 
are informed that they have to pass 
sports, so if they do not do it they have 
to pay in order to retake it. There is the 
same policy for all classes, what’s wrong 
about sports? Nobody complain that he/
she failed economic classes and he/she is 
going to retake it in summer. 

-It was a misunderstanding 
about the new policy because 
students did not know that they 
have to pay for failing sports. 

- That is true it was not 
announced that if they fail their sport 
classes they will pay. However, that is 
totally ridiculous because students know 
that if they fail their classes they have to 
retake it on summer and pay for them. 
Nobody promises that sport classes will 
be free forever. Those students who are 
complaining about failing sports classes 
are essentially stealing money from 
other students of AUCA, not from me.

- Will there be a new equipped 

gym in our New Campus?
- Yes, of course, there will be a 

gym. After all sport classes students if 
they wish will be able to exercise there 
for free. 

-What about new foreign 
professors?

- Yes, of course. Every year 
certain number of professors comes 
and a certain number of professors go. 
So, there are 20% of foreign faculty 
and 80% of local faculty in AUCA. My 
expectation is that percentage will not 
change; we will try to keep it as usual. 
It is good to bring foreign professors in 
AUCA because they have different way 
of thinking and students should see the 
world from different types of prospects. 

-Some students say that they 
have 80% of local professors, but 
they want to have 50%/50%. 

- In this way, students have 
to pay twice much money. I mean 
students need to realize that foreign 
faculty members cost twice as much 
as a local faculty, because they need 
a visa, accommodation, etc. Usually 
we are interested in full time and long 
term professors, because they are more 
useful for students. And most of the 
foreign professors of our university are 
not like that; they are coming just for 
one year. Therefore, percentage of those 
teachers is low. Perhaps, we will increase 
percentage of foreign faculty to 25% but 
not over than 25%. Because I do not think 
that it is a good goal for our University. 

-Will new changes in payment 
occur if new foreign professors 
come? 

- Foreign faculty always costs 
more money, because of three reasons. 
First is that fact that we have to pay for 
bringing foreign faculty. Second is that 
we have to pay for their accommodation 
while members of local faculty have their 
own family, house, etc. And the third 
reason is that foreign faculty depends on 
higher salary than local professors. 

-So, will there be new changes in 
payment, if foreign faculty comes?

- No, there will not be changes. 
Composition now is 80/20, and we are 

not going to change it, because when one 
foreign professor goes, we bring another 
one. So, I think composition will be 
stable. 

-Will there be new dormitory in 
our New Campus?

- Not yet. It is not effective to 
build dormitory, because of high prices 
nobody will live there. And we cannot 
make them cheaper, because new 
construction costs more than old Soviet 
Union construction, which is free. That 
is why we cannot build a dormitory. 

-What about New ID cards? Why 
do we need them?

- ID cards will give a chance to 
have the all things unified. Goal of these 
new cards is to have all things in one 
place: library card, bank car, etc. It will 
make your life easier. 

-Will we have to pay any taxes 
for using these new cards?

- I think, there is a fee just for 
getting those cards, but there are no any 
taxes for using them. Using cards will be 
free in any level; I mean all operations 
concerning these cards are going to be 
free. 

-What about transportation? 
- Transportation is a very 

interesting question for me. We can buy 
a bus and employ a driver who will pick 
up students from certain places all over 
the city. However, it is very expensive 
and does not work very well. So, first let’s 
move in to New Campus, and for some 
period of time let’s see how students get 
to Campus. I am sure that most students 
will rent an apartment near it, and they 
will not need transportation. I think it 
is not a big problem yet, but if students 
complain about it, we will try to solve 
this problem.

-There are many people, who 
live far from the New Campus. 
What about them?

- We will work on this problem, 
but before let’s see how they will get to 
University. 

-One more question about new 
payments. Will students have to 
pay for parking?

- I do not know, we have not 
decided this question yet. But if to be 
honest, perhaps, students, who are 
driving a car, will pay for parking 10$ for 
month. 

During the meeting, students were 
offered some alternative ways to pass 
their failed sport classes, for example, 
free jogging course. Yes, it is not 
football or basketball, but this way you 
will not pay any money. Which is also 
good is that President Andrew Wachtel 
promised to students, that they will be 
available to practice football or any 
other sport in the New Campus without 
taking the course. By offered schedule, 
a student can go to a football field and 
play there. So, for those who were 
complaining that they do not get to play 
any sports in the New Campus – this is 
good news for you. 

Talking about foreign professors 
and professors in general, of course, it 
would be great to have 50% of foreign 
professors and 50% of local. It is not 
only about “different ways of thinking 
and different kinds of prospects” but 
also about the level of English they have. 
It is not a secret that some professors’ 
English is the same as students’ or even 
lower.  And when students, who got 
into university with the lowest TOEFL 
passing scores, have discussions with 
professors in “english-russian”, the 
overall level of English of the whole 
university simply will not increase. 

Moving to the New Campus is 
obviously not going to be for free. For 
instance, these new ID cards, sport 
which now costs $350 and probably 
paid parking lot will charge students 
additional money. And, obviously, the 
tuition will also increase, but we do 
not know yet by how much. Will this be 
a huge problem for those who pay full 
tuition? Will the New Campus worth 
our money? No one knows until we get 
there. 

The New Star Editorial 

Questions?



Issue 12 April 16, 2015 

  It is self-evident that the dormitory is a kind of world sepa-
rated, but at the same time in parallel to existing reality. There 
are no laws and regulations. And if there are, they are not 
transparent and not written. The main rule is to be young and 
cheerful resident. Nevertheless this article was born as a result 
of some messages we got on “The New Star” mail box, where 
students complain about discontent they got about dormitory.

 “Dorm has become horrible!!!! Do not want to live there at 
ALL!!! Ehhhh, if it was not required, I would have moved out 
from there way back!!!! These RA’s laws enrage me, already 
tired. Feeling as if we live in a prison”

“I hate Dorm! A hotbed of infection, nor hygiene, nor any 
concern for the students! Fu, want to move out already!

        In order to get to know the list of the problems, which 
as a result infuriate the students, we collect responses of the 
Dorm habitants. The survey shows that most of the struggles 
students get living in AUCA are:

• Payment. Quality does not suit the price we pay. One 
room allotted for three and four students consist square me-
ters as a result “I think dormitory does not worth the money 
we pay because in general we pay for one bed. We do not 
have enough space to put clothes, or books. So we have to put 
everything everywhere simply because there is no free space 
for personal stuff. We pay 180$. But condition of the room 
doesn’t suit the price. If each of us will pay the same amount 
of money we could rent a big flat with fully equipped kitchen. 
So I think it would be really good if a payment will be a little 
bit decreased” 

• Kitchen. There is only one small kitchen for all resi-
dents of dormitory and it is located in the basement. “Kitchen 
is too far from us, we have to go downstairs to cook and get 
back to the fifth floor. It would be better if we have own cooker 
in our room, but apparently it is not allowed.”

• Refrigerator. One floor, where 35 students live, has 
one refrigerator. Most of the students do not use it because 
there is no place in it to put products. “I do not keep anything 
in refrigerator because there is no space in it to put even an 
egg, actually I try to eat fast-food or buy meal from the Kitch-
enette. Sometimes I can put juice or milk but usually refrig-
erator completely clogged. It would be really awesome to 
get some little freezing chambers for students who do not use 
fridge”

• Security and RA staff. This issue has caused a lot 
of speculation among students. There are two groups of stu-

dents. In first group the 
students happy with the 
way security behave and 
work. While the second 
group of the students 
including those who do 
not live in the dormitory 
(visiting students) reveal 
that they are not satis-
fied with the way security 
acts.

«I believe that RA 
stuff becomes better be-
cause in the beginning 
they irritated a lot of 
the students. They were 
limiting us. For instance, 
there were some mo-
ments when I was do-
ing my homework and 

they disturbed me periodically saying to be quiet, however I 
didn’t make any noise. I am not saying that it is related to the 
whole staff but even now some of them act like they have su-
per power and always dictating: “You should do this, and you 
are not allowed to do this”. But in fact, there are written regu-
lations in our AUCA books, and even though we act according 
to them, staff still exceeds their power continuing to say: “You 
are doing it wrong”. I think that it would be cool if there will 
be competent RA staff, not students but those who will work 
in order to make student life comfortable ,not complicated”

“Sometimes they (security) have really bad mood. We 
don’t know how to communicate with them and I hope that 
we will solve that problem, we will try to talk to them”

“I do not have any problems with security and the RA staff. 
I have never felt that they act wrong way or have bad attitude 
towards students”

Wi-Fi. “Wi-Fi does not work stable. Usually it works, 
but sometimes you do not have an access to the internet and 
you don’t know why because no one explains the reason why 
connection is lost. In result you may pass the deadline or fail 
home task, so it makes me feel really angry”.

Computer labs. “There is a big computer lab in the Dor-
mitory but the main reason why students cannot work there 
is that most of computers don’t work. That is why lots of stu-
dents living in dormitory, have to stay at university libraries 
till the midnight in order to be able to work on the available 
and working computers. So it will be very comfortable for 
many of us to work in the lab of the dormitory where all com-
puters are fully functioning”

It seems as to live good at AUCA dormitory you have be 
agree to overpay for accommodation, love fast food, and do not 
use the kitchen or fridge. All US-CAEF students are obligated 
to live in dormitory for one year even though most of them do 
not want to pay $180 each month for one bed, refrigerator with 
no free place in it and small kitchen. 

It is really interesting because on the official site of the uni-
versity the following words are written:

All semester-long exchange students are required to live 
in the Dormitory. Full-time international students, especially 
freshmen and students of the Preparatory Program are en-
couraged to live in the Dormitory to help them adjust to life in 
Bishkek and the demands of the AUCA education.  

 It means that only all-semester long EXCHANGE students 
are REQUIRED to live in dormitory, but the students from 
Preparatory program as NGA students as well as full-time in-
ternational students are ENCOURAGED to live in the Dorm. 
However for unknown reasons there is nothing about the obli-
gation for students with US-CAEF scholarship, who MUST live 
in the dormitory for one year. Why it is a problem? Because 
majority of the students who have US-CAEF scholarship re-
ceive 280$ and it is a single source of money for them. So they 
have only 100$ to survive in Bishkek within one month.

On the official website of the University it is said that “The 
rooms are doubles and quadruples.” (https://www.auca.kg/
en/dormitory)  But in fact, there are rooms with 5 people living 
in it.  One of the New Star reporters told the President about 
this issue, but he refused to admit that there are more than 4 
people living in one room. 

What’s more contradicting is that it says “In 2014-2015 Ac-
ademic Year the price for rent for rooms is $170 per person for 
self-payers” while students pay $180 per month. 

We hope that students and Dorm administration will come 
to the solution, which will be profitable for both sides. 
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Are you satisfied? Письмо из общежития
Мы пишем от имени трех студен-

тов, проживающих в общежитии в 
комнате 201: Улмасова Темура Мали-
ка, Абдулазизова Лазизжона, Утега-
лиева Наримана. Двое из нас, Улмасов 
и Абдулазизов, являются стипендиа-
тами  OSI, а Утегалиев Н. оплачивает 
самостоятельно.

В данном письме мы хотели бы 
изъявить свое намерение съехать из 
общежития, так как созданные там 
условия не соответствуют требовани-
ям, необходимым для плодотворной 
жизни студентов. Нам приходится 
мириться со многими обстоятельства-
ми, которые являются ни чем иным 
как преградами на пути нашего лич-
ностного и академического развития. 
В течение последних трех месяцев мы 
старались не придавать этому огром-
ное значение, но наше терпение по-
дошло к концу, что и побудило нас к 
написанию этого письма.

Причины, из-за которых мы бы хо-
тели съехать из общежития:

- нам запрещается готовить у себя 
в комнате на электрической плит-
ке. Поэтому приходится спускаться 
в холодный подвал и тратить около 
2 часов на готовку, когда мы могли 
бы это всё делать в нашей комнате и 
параллельно успевать выполнять до-
машнюю работу.  Более того, в под-
вале очень плохо работают плитки, а 
вытяжка не работает вовсе;

- невозможно хранить продукты 
в общем холодильнике, т.к. были не-
однократные случаи кражи. Поэтому 
мы приобрели плитку, чтобы можно 
было готовить и сразу съедать, тем са-
мым избежать необходимости ставить 
все в холодильник;

- из-за месторасположения обще-
жития нам приходится тратить около 
40 минут утром, чтобы добраться до 
университета, и около полутора часов 
вечером из-за постоянных пробок на 
обратный путь. Когда пары начина-
ются в 8 утра, приходится просыпать-
ся очень рано, чтобы добраться без 
опозданий в университет;

- очень часто  обрывается Wi-Fi, 
что не даёт нам нормально пользо-
ваться интернетом и соответственно 
выполнять некоторые задания по уче-
бе. Также невозможно пользоваться 
программой Skype. Мы международ-
ные студенты, и нам необходимо свя-
зываться с родными.

- у нас были конфликты с комен-
дантом, которые, конечно же, разре-
шились с помощью администрации, 
но всё же мы не можем опустить этот 
факт;

- у нас конфликтная ситуация с на-
шими соседями. С помощью коорди-
наторов общежития нам удалось раз-
решить некоторые проблемы между 
комнатами, но мы всё же не хотим 
большими с ними жить;

- мы хотели переехать в другую 
комнату, но, из-за отсутствия свобод-
ных комнат, где нам не пришлось бы 
соседствовать с кем либо, мы хотим 
съехать с общежития.

Мы просим вас понять нас и раз-
решить нам съехать, т.к. мы обучаем-
ся в Американском университете, где 
существуют такие понятия как демо-
кратия, свобода выбора, уважение 
мнений каждого. 

Надеемся на ваше понимание и 
благосклонность.
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No one will argue with the fact that student life is 
one of the most brilliant and unforgettable moments 
for each student. It is a time a person feels himself in-
dependent and free. At this time everyone wants to con-
quer the University with their talent or extraordinary 
appearance. Fortunately, to get his star on the Walk of 
Fame, there are many incredible opportunities at the 
university. Some have attracted attention by playing 
a musical instrument, some have a success in football 
and some put their photos and posters throughout the 
building. 

Non-academic life at the university sometimes takes 
you into the spotlight, shine and enthusiastic shouts of 
classmates and you forget about the true purpose of the 
university – to acquire knowledge. This is where teach-
ers do not let newfound stars get lost in the aurora of 

their dreams. Professors are trying to attract the inter-
est of students by conducting lessons in an informal at-
mosphere, in the form of games or scenes. In order not 
to make lessons bright and unforgettable, workshops 
and seminars are held on any topic. 

When we hear a word «Symposium» or «seminar» 
we immediately imagine how you sit and listen to the 
boring speech of some eternal problems. However, in 
AUCA, Symposiums are lead in a different way. To ev-
eryone’s astonishment, students-participants do not 
monotonously recite passages of text, but rather play 
on the stage. Some of them even add elements of hu-
mor. Costumes, scenery, and most importantly the en-
thusiasm and interest of the guys conquer the public. 
Every semester students, who take First Year Seminar 
courses, participate in Symposium

I lead you to the fact that academic life is also inter-
esting and exciting as non-academic one. We all want 
to show ourselves, we want to be recognized and not to 
be forgotten. And everyone makes this big step in their 
own way. 

P.S. I want you, guys, to refresh your memory about 
a symposium on The Republic (Plato) in the fall semes-
ter and enjoy the upcoming one, which was on The Me-
dea (Euripides).

Dima Kim, BA-114:
First Year Seminar Symposium is a great opportu-

nity for all freshmen to use their creativity, knowledge, 
originality and try to work not as individuals, but as one 

team. Each person in AUCA has his own talents and 
such events give an opportunity to demonstrate them. 
The only problem is that all ideas which you present 
verbally would not be accepted by the crowd. Even if 
your ideas are really good, people would stop listen to 
them.

Yana Ivashkina:
Symposium was a great opportunity to show the 

fundamental concepts of Freud’s philosophy through 
creativity. Students were allowed to use any format of 
performance. That’s why it was not only useful, but also 
interesting and very funny. Good job, guys!

Malika Kanatbekova
Bermet Begilerova

Academic Pleasures

Олимпиада

27-28 марта в КЭУ прошла олимпиада в рамках 
Международного Научного Форума по Маркетингу. 
В этой олимпиаде приняли участие 13 командиз бо-
лее чем 10-ти вузов страны. АУЦА представили две 
команды, сформированные из студентов третьих 
курсов программы Бизнес Управления – «Мамонт» 
и «АУЦА», занявшие Гран-при и второе место со-
ответственно. В личном первенстве именными ди-
пломами удостоились Талапкер, Тахмина, Айгерим 
и Дастан.

Состав команды «Мамонт»:
• Умед Нарзикулов - капитан
• Айгерим Иманалиева
• Сезим Мураталиева
• Тахир Белосан
• Азим Багаутдинов
• Бахтияр Кенжебеков

Состав команды «АУЦА»:
• Талапкер Бекбарасов - капитан
• Бексултан Маметибраимов
• Дастан Салибеков
• Айза Айдекова
• Тахмина Эгемберди кызы
• Азнаур Джукаев
Преподаватель: Кашицина Лидия Ивановна
Наставник: Тимур Нажимидинов
Тимур Нажимидинов:
“Во время выступления наших команд в зале 

стояла особенная тишина. Наши студенты сумели 
впечатлить членов жюри и тем самым получили 
приглашения на прохождение стажировки в ком-
паниях, являвшимися спонсорами олимпиады. Я 
получил большое удовольствие, помогая ребятам 
в подготовке и делясь с ними своим опытом. Они 
улучшили наш результат прошлого года. Я горжусь 

нашими ребятами, они молодцы. В АУЦА учатся 
действительно лучшие студенты!” 

Умед Нарзикулов:
“Достойная организация, плюс небольшая шоу-

программа во время перерыва органично вписа-
лись в форум. Все команды выступили хорошо, 
кто-то может быть лучше.В целом, несмотря на все 
шероховатости, наша команда хорошо подготови-
лась и достойно выступила. Приятно видеть, что 
все старания окупились. И Гран-при лучшее тому 
доказательство”. 

Айза Айдекова:
“Ценность олимпиады вижу в людях. Не оши-

бусь, если скажу, что с ребятами я работала в ко-
манде только на первом курсе. Во время подготовки 
осознала, что многие изменились, и я уверена, что 
в лучшую сторону. Каждый участник внес что-то 
новое и исключительное, при этом сохраняя баланс 
и гармонию в команде. В моей практике, к сожале-
нию, такое бывало нечасто. Поэтому, в первую оче-
редь для меня, олимпиада - это ребята”.

Тахмина Эгемберди кызы:
“Это олимпиада показала наши сильные сто-

роны, которые отличают нас от других, а также 
слабые стороны, над которыми мы должны пора-
ботать.Была вторая половина олимпиады- индиви-
дуальное тестирование. Было много материалов по 
теории, следовательно, было трудно запомнить все. 
Помню, как моя команда сказала, что я отвечаю за 
теоритическую часть, и это заставило меня зани-
маться еще усерднее. Мы показали, что студенты 
АУЦА имеют не только отличные презентационные 
навыки, но и теоритические знания”.

Талапкер Бекбарасов:
“Самым волнительным моментом было объяв-

ление результатов олимпиады. Про себя мы дума-
ли, что организаторыскорее всего отдадут это место 
КЭУ, но в глубине душинадеялись, что это будет ко-
манда АУЦА. Эмоции и чувства переполняли каж-
дого члена команды, ведь мы всем сердцем болеем 
друг за друга”.

Сборная АУЦА по маркетингу выражает благо-
дарность нашему профессору Кашициной Лидии 
Ивановне за те знания, наставления и помощь, ко-
торую она оказала во время подготовки и прохож-
дения олимпиады, а также нашему наставнику Ти-
муру Нажимидинову за мотивацию и веру в победу. 

Тахир Белосан:
Подготовка к олимпиаде проходила не в самой 

спокойной атмосфере. Я больше всех пропускал 
встречи нашей команды в связи с другими проек-
тами. Иногда возникали небольшие конфликты 
между участниками группы, и только последние 2 
дня наша подготовка к презентации была продук-
тивной. «Главное не процесс, а результат». Этому 
девизу я придерживаюсь и по сей день. Но на дан-
ный момент именно во время процесса я получил 
новый опыт, который я точно сумею использовать 
в будущем.

Главным опытом для меня стало совмещение 
подготовки к олимпиаде с другими проектами. И 
только за пару дней до олимпиады я решил сделать 
на нее, тем самым отсрочив немного времени для 
других проектов. Эта олимпиада помогла понять 
мне, что не стоит сильно распыляться и участво-
вать более чем в 3-4 проектах одновременно. Луч-
ше сконцентрироваться на одном деле и показать 
хороший результат, нежели просто поучаствовать в 
нескольких.

Азнаур Джукаев: 
Олимпиада показала, что все университеты 

были на уровне. Но как обычно студенты Кыргы-
станского Гарварда показали тот уровень, на кото-
рый все должны хотеть равняться. Несмотря на то, 
что мы были лучшими, было интересно посмотреть 
на остальных. Я желаю успехов всем тем командам, 
которые стремятся быть похожими на Кыргызстан-
ский Гарвард.

Тимур Нажимидинов

Courtesy of Communications Office
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Названия каких двух 
столиц в переводе означа-
ет просто «столица»? Бла-
годаря какому известному 
автору детективов в Англии 
был создан апелляционный 
суд? Какое орудие пыток, 
созданное по заказу Святой 
Инквизиции, используется 
и сейчас?

Неловкие предположе-
ния конкурсантов, отве-
ты на эти и многие другие 

вопросы можно было ус-
лышать на десятом юби-
лейном конкурсе “Brain 
Ring”, который состоялся 
10 апреля. Это битва умов 
за стопроцентную скидку 
на обучение в АУЦА про-
водится ежегодно офисом 

по студенческим делам 
университета.

Во время первой ча-
сти конкурса предста-
вители каждой школы 
должны были дать от-
вет на вопрос раньше 
команды соперников, 
на раздумье давалась 
одна минута. В конкур-
се ученики №61, №12, 
№70, №6, №24, №13, 
№26 и Карабалтинская 
№6 защищали честь 
своих школ и боролись 
за кубок и звание самой 
эрудированной школы. 
Наши поздравления 
школе-гимназии №24, 
занявшей первое место 
и обошедшей команду 

противника школу №6 на 4 
балла. 

И пока уважаемый аре-
опаг отбирал двенадцать 
участников в финал, где 
уже каждый индивидуаль-
но отвечал на вопросы, по 
итогам которого и разыгры-
валась скидка на обучение в 
АУЦА, Студенческим Сенат 
выдал единовременные 
стипендии особо активным 
студентам за их вклад в сту-

денческую жизнь. 
Финал был напряжён-

ным. Ученики пытались, 
ошибались и снова пыта-
лись. Как заявил “мальчик 
в синей рубашке”, заняв-
ший третье место: “Главное 

не испугаться и рискнуть”. 
И судя по всему увиденно-
му, это работает далеко не 
со всеми.  Двое финалистов 
сразу покинули сцену по-
сле первых же неправиль-
ных ответов. Борьба умов 
затянулась, конкурсанты, 
боясь последовать примеру 

уже выбывших из конкурса, 
робели и предпочитали от-
малчиваться. 

Первым победителем 
стал ученик школы-гимна-
зии №6 Алимбеков Эркин-
бек, который был в фавори-
тах у студентов практически 
с первого своего верного от-
вета. В ученице СОШ КРСУ 
Баймуратовой Камиле, что 
заняла второе место, сту-
денты сразу признали бу-
дущую студентку АУЦА. 
Обладателем же третьего 
призового места стал Нам 
Владислав из гимназии 
№70.  Как сказали позже 
сами победители, одержать 
победу в этой нелегкой 
битве помогли по большей 
части везение, эрудирован-
ность и находчивость, не-
жели школьные знания. К 
тому же, они отметили, что 
в школе учатся далеко не на 
«отлично». 

Обладатель первого ме-
ста прошлогоднего кон-
курса “Brain Ring” Адинай 
Жекшенова, которая на 
этот раз была волонтером и 
была задействована в орга-
низационных делах, поде-
лилась своими впечатлени-
ями: «Когда ты находишься 
по ту сторону зала и стано-
вишься уже просто наблю-
дателем, а не участником 

состязания, то ощущения 
меняются полностью. И 
нервничаешь меньше, и во-
просы кажутся легче, да и 
все происходящее вокруг 
кажется просто игрой, осо-
бенно когда тебя окружает 
дружная команда волонте-
ров, которые также являют-

ся твоими друзьями.  Хоте-
лось бы также отметить тот 
факт, что в этом году ин-
трига сохранялась до само-
го конца, невозможно было 
сразу сказать, кто же станет 
победителем. А ребята все 
держались молодцом, спра-
вились с напряжением, до-
стойно выступили и, безус-
ловно, заслужили похвалу 
в свой адрес. Я, в свою оче-
редь, очень рада, что АУЦА 
каждый год предоставляет 
абитуриентам возможность 
заслужить 100% скидку на 
обучение своим умом».

Все три призера неска-
занно рады своей победе. 
Более того двое из них уже 
поступили в АУЦА, набрав 
проходные баллы на недав-
но прошедших вступитель-
ных экзаменах, и теперь го-
товы подавать документы, 
не беспокоясь об оплате. С 
чем мы их и поздравляем, 
а также ждём уже в новом 
кампусе на ориентацион-
ной неделе. 

Итак, с чего начали, тем 
и закончим. 1) Астана и 
Сеул 2) Артур Конан Дойл 
3) Бормашина. А вы пра-
вильно ответили?  

Диана Хегай SFW-114
Фото Малики Канат-

бек кызы

Битва умов десять лет спустя

On 10th of April Student Senate 
awarded 4 AUCA students with need-
based once-paid stipends for their 
contribution to student life. Awarding 
was held on Friday at 4 p.m. during 
Brain Ring competition among High 
School students. Recall that criteria of 
selection were being a sophomore, junior 
or senior, having at least 3.5 cumulative 
GPA, being at good academic standing 
and active in extra-curricular activities of 
the university. Freshmen students could 
not apply for stipend because they have 
not shown themselves yet. Moreover, 
applicants were to submit their statement 

of purpose, copy of passport and non-
official transcript to room 104.

There were 11 applications in total 
from students of different educational 
programs. Student Senate made 
a decision together with Student 
Coordinator in order to make a selection 
fair. “We chose only 4 students, not 6 
as it was announced before. The rest 
of applicants did not meet the criteria 
like minimum GPA or good academic 
standing. Some of them did not actually 
understand the purpose of this stipend 
and, therefore, did not fully reflect 
the reason why they applied in their 

statement of purpose,”- said Bermet 
Ismailova, Student Coordinator.

Students, who received stipends from 
Student Senate:

Jipar Chotonova, Journalism and 
Mass Communications department

Tynystan Talantov, Business 
Administration department

Almazbek Suiunbekov, Business 
Administration department

Aimeerim Shukurbekova, 
International and Business Law 
department

Aida Madylbaeva, ECO-113

Student Senate Stipends

IBL students in 
Vienna

AUCA students participated in 
The Willem C. Vis International 
Commercial Arbitration Moot. It is 
an annual international moot court 
competition which was held from 
27th of March to 2nd April in Vienna, 
Austria.The object of the competition 
is to develop an interest of students 
to areas of international commercial 
and arbitration laws and encourage 
the resolution of business disputes 
by arbitration. This year competition 
took place in the 22-second time and 
gathered more than 2,500 students 
from 299 universities, including such 
famous universities as Harvard, Yale, 
Cambridge and Columbia. 

Kyrgyzstan, namely students from 
American University of Central Asia, 
attended to this competition for the first 
time. Selection of participants was based 
onthe general level of performance, 
as well as on the results of the course 
Moot Court which is mandatory for all 
students of International and Business 
Law department. Students, who were 
selected to represent AUCA in Vienna 
are Beksultan Kubenov, Janygul 
Kaparova, Aida Atambekova, Meder 
Akeneev, Tovus Honikboeva, Roziiamo 
Hokimshoeva, Rumia Ismatova. 
The entire trip, including tickets, 
accommodation and registration fee to 
participate in the competition, was paid 
by AUCA, part of the funds was covered 
by grant SILC.

Despite the lack of experience and 
strong opponents, our students were 
able to demonstrate their skills and 
knowledge and receive positive feedback 
from the judges. Unfortunately, it 
was not enough to get into the final 
rounds of the competition. One of the 
participants, Meder Akeneev shares 
his personal experience gained during 
this trip: “This trip changed my views 
in many ways. When you reside within 
the university, you feel that your 
knowledge and skills are not enough to 
be competitive in the market. However, 
when you get into new place and meet 
students from foreign universities, you 
begin to understand thatlevel is actually 
high and there is room for improvement, 
there is a lot of work”.

It is unknown whether the university 
is planning to participate in this 
competition again or not. We can only 
advise students to try to maintain a 
high level of academic achievement, 
because it opens a lot of opportunities to 
participate in this type of contests and 
events.

Aida Madylbaeva ECO-113

1 место: Алимбеков Эркинбек, школа-гимназия №6
2 место: Баймуратова Камила, СОШ КРСУ
3 место: Нам Владислав, гимназия №70
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VOX POP
VOX POP
Vox Populli (lat.) - voice of people.
We dedicate this column to people and their 

opinions on asked questions.

What is the freedom of speech?

“Freedom of speech is 
an opportunity to express 
one’s opinion or concerns 
about certain issues. How-
ever, freedom of speech is 
not about saying whatever 
comes to your mind. Opin-

ion should be supported by arguments or facts. 
I believe that people do not truly understand the 
essence of freedom of speech. It is not only say-
ing something just for the sake of saying it. Free-
dom of speech is for being heard and for making 
changes”. 

Benazir Kabaeva 
 
“It’s very simple for me. 

Freedom of speech – it’s 
when you have an opportu-
nity to share your subjec-
tive opinion despite the fact 
that community can get you 
wrong. Important part is that 

freedom of speech is not freedom of insulting the 
others. If you say something offensive you have to 
know the consequences and take the responsibil-
ity”. 

Tilek Shabdanov

“In a lot of cases people mis-
take the freedom of speech for 
permissiveness. I don’t want 
to talk about those who write 
bullshit on their Facebook page 
calling it «freedom of speech». 
Freedom of speech takes place 

not when you can say something offensive to 
someone or behind their back, spread the rumors 
and inappropriate attitude among your friends. It 
takes place when you are being offended or even 
insulted, when someone has power over you and 
you do have a right to speak out and protect your 
rights. I don’t think people sacrificed their lives 
and freedom in protests for those who can easily 
go and critique someone they simply don’t under-
stand”. 

Salta Urustemova

 “I can’t imagine civilized 
society without freedom of 
speech. It is the same type of 
a right, as a right to live. Op-
portunity to speak your mind 
makes people happy. People 

are very different and unique in their own way; so-
ciety, in which freedom of speech is developed, al-
lows us to enter each other minds. However, there 
should not be absolute freedom of speech other-
wise it would lead to chaos. Everybody have their 
own moral values and sense of self censorship so 
we can’t really speak what we want”. 

Zalkar Toromyrzaev

“Important to realize that 
rights of one person end where 
rights of other begin. That is 
why specific rules and laws 
have been created - to keep the 
order. We form the limits of the 

freedom of speech to prevent possible conflicts. 
If you break those limits you have to take the re-
sponsibility. But who can decide what is need to 
be said and where the limits should take place?” 

Yana Ivashkina
Masha Savelyeva, JMC-112

О всяком
О платном спорте. Весь этот шум, вызванный новой 

политикой оплаты в АУЦА и проблемами с registrar 
офисом, оставил не очень приятные воспоминания. 
Но давайте взглянем на эту ситуацию с другой сторо-
ны. Во-первых, это показатель того, что студентам не 
все равно, что происходит в АУЦА. Они хотели сде-
лать свой дом лучше и проявили желание участвовать 
в жизни университета. Во-вторых, нашелся всё-таки 
выход из данной ситуации. Возможно, он не устроил 
каждого, но всё же две стороны сумели прийти к кон-
сенсусу. 

О регистрации. Да, она не прошла идеально для 
всех, но все же согласитесь, что проблем с системой 
было значительно меньше в сравнении с предыдущи-
ми разами. Ведь невозможно исправить буквально все 
недочеты за один раз. Надо отдать должное нашему 
IT офису – прогресс на лицо.

О традициях. Недавно посчастливилось стать сви-
детелем того, как наши джуниоры усердно разучива-
ли вальс. Сколько грации и величества в одном танце! 
Эта восхитительная музыка просто не может оставить 
кого-либо равнодушным. Так и хотелось вместе с 
ними пуститься в пляс. Отрадно от того, что подобно-
го рода традиции до сих пор живут и более того ценят-
ся молодым поколением.

О весне. Ну и наконец, ребят, прекрасная на дворе 
пора! Время, когда наконец-то можно скинуть с себя 
тяжелую обувь и верхнюю одежду. Когда можно по-
сле пар выйти на свежий воздух и прогуляться, оста-
вив на время заботы. Когда можно наслаждаться едой 
в летнем дворике и не бояться пропахнуть ужасным 
запахом из Кичинета. Когда на дорогах появляются 
все больше и больше велосипедистов, а в парках мимо 
пробегают парни и девушки, пытающиеся избавить-
ся от последствий малоподвижного образа жизни во 
время долгой и холодной зимы. 

Искренне ваш, 
Довольный cтудент

Доллар растет - недовольство тоже.
Ребят, курс доллара все также на высоте и не со-

бирается сдавать свои позиции! Когда я обнаружил 
эту информацию, я готов был заложить свою кош-
ку, чтобы обменять как можно больше сомов на 
доллары. Честное слово, доллар стал бессердечной 
стервой: сколько ее не корми, она все равно в лес 
смотрит. Прежде чем начать скафнить по этому по-
воду, хочу обратиться отдельному слою студентов, 
которые не оплачивают обучение. Я знаю, о чем вы 
подумали, а именно о том, что мои слова адресуют-
ся тем неудачникам, которые платят за место под 
солнцем, но вы глубоко ошибаетесь, если думаете 
что вы удачливее остальных. 

Когда ты вдруг понимаешь, что ты не певец/пе-
вица, у тебя нет золотого сертификата, и ты даже 
не гений, то твоя самооценка просто-напросто ле-
тит в пропасть. Вот тогда ты вместе с остальными 
псевдо-мажорами начинаешь навязчиво следить 
за курсом валют. В результате к окончанию универ-
ситета контрактники становятся кандидатами наук 
в области обмена валют, а это в свою очередь по-
могает больше, чем некоторым людям мозги. Так, 
вернемся к проблеме. Она главным образом состо-
ит в том, что из-за доллара растет цена за обучение, 
в то время как зарплата наших родителей остается 
неизменной. Все это связано с тем, что инфляция в 
наше время растет неимоверно быстро. И так как 
наша страна находится под сильным влиянием 
иностранных валют, то повышение курса доллара 
и понижение курса рубля усугубляет положение. 
Простыми словами, в то время как оплата за обуче-
ние растет как на бобах, зарплата родителей созре-
вает к определенному сезону оплаты только спустя 
год. А это сильно бьет по семейному бюджету мно-
гих студентов, в частности по карману вашего на-
стороженного, недовольного студента.

Ваш недовольный студент

Dear students,
“The Student Senate of the 

American University of Central Asia 
is the main and only representative 
and executive body of the AUCA 
student self-governance, elected by 
all AUCA undergraduate students 
of AUCA. The main goal of the 
Student Senate is to define and 
secure students’ rights, provide for 
the welfare of the whole student 
body, insure student participation 
in general governance of AUCA, 
and represent students’ interests in 
the administrative, academic and 
extracurricular spheres.” (Student 
Handbook)

No secret that Student Senate 
has its own budget and we use it for 
multiple purposes. Where does the 
money go? Students may contact 

us if they are working on social 
projects that will bring benefits 
to our community and we may 
consider investing in such projects. 
As a reward for a great academic 
performance Senate provides 
students with the stipend and 
scholarships. Big part of our budget 
goes to sponsoring multiple events 
such as Thanksgiving, Stream, 
Football Competition etc. 

The Senate cooperates with 
many student organizations such 
as Kyrgyz Club, Enactus, Theatre 
“Mirrors”, Unity Fund, AIESEC, 
“New Star” independent newspaper, 
Rotaract and so on. Since November 
of 2014 the Student Senate helped 
Student Life office to organize 
events like Diversity Week, Stream, 
St. Valentine’s Day, and, currently, 
we are supporting the Juniors Ball. 

This year Student Senate has 
been active in cooperating with 
Student governments from other 
universities as well. Since it is our 
duty to provide the communication 
between administration and student 
body we initiated and organized 
a meeting in the beginning of the 
term and recently meeting with Dr. 
Wachtel to clarify new AUCA policy 
and to answer questions students 
had. We moderated the meeting 
and it turned out very productive 

since many raised questions have 
been answered. New policy have 
been discussed, conflict regarding 
Registrar and Financial Offices 
negative attitude towards students, 
and registration problems were 
taken into consideration. 

In our close future we are going 
to represent our university at the 
Student International Leadership 
Conference of Association of 
American International Colleges and 
Universities (AAICU), which will be 
held in Madrid, Spain. We will be 
giving presentations on academic 
and extracurricular activities that 
take place in AUCA and hope to 
give a special shout out to our new 
campus and all the new things that 
are about to happen.

As Student Senate we respect 
needs and requests of all students. 
We try to provide them with 
comfortable conditions while staying 
within AUCA community within our 
competences. If you ever have any 
kinds of requests, please feel free to 
contact any of Student Senators.

Best regards,
PR Committee of Senate

Temur Malik 
Masha Savelyeva 

Dear Juniors, this is a reminder that Juniors Ball “Donkey Bridge” 
will be held on 22th of April 6 pm in Kaynar Banquet Hall. 

Buy your tickets before 17th of April (Friday) in Bravo 
or contact 0555904445(Adilet) and 0555400069 (Bakyt)
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dostali uje eti blagotvoritel’nye 
yarmorki!!!! bravo uje prevratilsya v 
kakoy-to bazar! ka bud-to bol’she negde 
vse eto prodavat’. shli by v Bishkek park 
ili eshe kuda-to, kuda lyudi hotyaby 
prihodyat s namereniem chto-t kupit’!

Очень больно видеть каждый день 
человека, с которым не вместе, но ко-
торого любишь. Мой совет: не встре-
чайтесь в АУЦА! (Крик души)))))

вот то, что я пишу это сюда, дока-
зывает что я чмо. надо же, угораздило 
написать сюда что влюбился. причем 
безвозвратно. меня не вытащить из 
этой липкой тягучей хрени, причем 
эта хрень настолько прекрасна, что не 
думать о ней я не в силах. я идиот, по-
тому что пишу это сюда.

Возьму газету, найду мою запись. 
И подумаю «Может она прочла это», 
«А вдруг она..» Но с ужасом вспомню, 
что я ЧМО. Чорствый Мрачный От-

морозок, который от отчаяния пишет 
в boxes. Ребята, я пропал. Но выби-
раться из пропасти не собираюсь. Мне 
здесь хорошо. Будет еще лучше, если 
она будет рядом. всегда.

Hey, Elmamatto, ty che takoi 
mrachnyi? Balam, raskroisya nemnogo!

Тимур с бизнеса ты такой класс-
ный, так и тянет к тебе, ничего не могу 
поделать...

Мурат, кам бэк в лэбы. Тебя не хва-
тает

Мне кажется анонимно позволять 
писать неправильно в боксес. Я могу 
сейчас написать кто из девушек не-
красивая и выпендривается много. Ну 
или чего похуже, например кто с кем 
переспал или кто с кем целовался в 
засос на последнем пати. Нехорошо. С 
огнем играете, дети.

Аида МаДЫЛБаева будет моя!!! А 
ты закомплексованный трус, смотри и 

учись. Аидка моя, жди меня))))))
АНПышники, дерзайте дальше на 

зависть некоторым студентам, пусть 
дальше раздражаются!!!

Новый Кампус офигенен! Но во-
прос, будет ли внутренний дворик го-
тов к 1 сентябрю?

Isabelle Klopstein, could you be more 
interesting! Your lessons are so boring!

Тима ты такой всемогущий! ;)
Нурик Сооронбаев мистер сексу-

альность!!
Да как же доверять сенату, если 

они только и делают, что произносят 
бессвязную речь и вручают тортики. 
«Сделаем вид, что мы хоть что-то де-
лаем, за это мы поедем в Мадрид». И 
эти же сенаторы решают, заслужили 
мы стипендию или нет. Ну, чё сказать, 
молодцы!

Девичья часть сената вообще ни о 
чем. У мальчиков хотя бы драма есть, 

хоть поржать над речью некоторых 
можно. А девочки - это сплошное ра-
зочарование.

Много красивых девушек, но мало 
красивых парней

студентов в АУКе используют, на-
зывая их «волонтерами» и «активны-
ми студентами», -фигня все это

Dear AUCA students, please be 
objective when talking about NGA and 
don’t generalize whole people because of 
one or few of them... I know that you are 
smart enough not to judge people

Странно, что в китчиннете пере-
стали давать чашек и стаканов. Бы-
вает ли буфет без посуд для питья. 
Думаю они это делают чтобы продать 
бумажные стаканы. Ну и бизнес.

Мы все уже наслышаны о пробле-
мах платного спорта, об иностран-
ных языках, о том, как к студентам 
относится администрация. Раз-
умеется, это все никого не остави-
ло равнодушным. Но один из наших 
студентов, принял довольно актив-
ную позицию в этой ситуации и ре-
шил нам рассказать о том, как его 
задели эти проблемы. 

Азнаур Джукаев, BA-112
“Лично я не понимаю фило-

софию этих людей”
Изначально, от встречи было та-

кое ожидание, что студенты собе-
рутся вместе с президентом, чтобы 
решить проблемы. И даже если мы 
говорили что-то неправильно, пы-
таться поддержать эту идею. А не так, 
что студенты видят, что мы плохо 
сформировали эту мысль и не могут 
ее правильно преподнести, но идея 
была в этой мысли. Вместо того, что 
поддержать и объяснить они переби-
вают в конце, говорят, что это чушь, 
то, что этого говорить вообще не нуж-
но и сидят в конце хлопают за то, что 
у них же отбирают деньги. 

“Встреча была ни о чем”
Главным вопросом этой встречи 

был спорт и почему его сделали плат-
ным. 80% людей собрались из-за это-
го вопроса. Но, когда президент Вах-
тель говорит, что он больше не будет 
отвечать на эти вопросы - это было 
просто нерелевантным с его стороны. 
Вопрос заключался в том, чтобы ре-
шить эту проблему. Когда мы ему пы-

тались объяснить почему, когда мы 
поступали в АУЦА, нам объяснили, 
если мы завалим урок, нам придется 
брать летнюю школу и заново брать 
этот курс, но про спорт нам ничего не 
говорили. И даже, когда некоторые 
студенты завалили спорт и спросили 
в офисе General Education, что делать 
с заваленным курсом, им ответили 
«Ничего страшного. Главное за 4 года 
закройте спорт». У нас не было бы 
претензий, если бы нас предупредили 
об этом в начале года, когда мы толь-
ко поступили. 

Вся встреча с президентом, на все 
вопросы спорта был только один от-
вет то, что студенты сами тупые и то, 
что мы должны были понимать это 
заранее, то о чем нас не предупреж-
дали. 

Не было четких ответов на вопро-
сы. Если ты не можешь правильно 
ответить на вопросы, ты пытаешься 
повысить тон при своем общении, что 
было заметно при встрече с президен-
том, либо ты просто ходишь вокруг да 
около. Насчет спорта толком ничего 
не было объяснено. Мы ушли с таки-
ми же знаниями об этом правиле, с 
такими же знаниями с которыми мы 
пришли. 

“Коммерческая организация”
При поступлении в университет, у 

людей есть определенные ожидания о 
том, каким он будет. И эти ожидания 
скрашены при первом годе обучения 
и кажется «Вау! Круто! Мы учимся в 
АУЦА! Тут такая крутая атмосфера и 
все друг друга любят» Но потом, чем 
ближе ты приближаешься к окон-
чанию университета, тем больше ты 
замечаешь такую вещь, что в первую 
очередь, что это частный универси-
тет, не государственный. Лично мне 
АУЦА напоминает сейчас коммерче-
скую организацию, которая пытается 
высосать деньги из студентов. Просто 
приходят, придумывают новые пра-
вила, чтобы каким-то образом заста-
вить студентов платить больше за об-
учение. 

“Оказалось, что всем было 
плевать на наши проблемы”

В первую очередь, нам казалось, 
что нашу проблему попытаются как 
то решить или помочь, а не просто 
говорить, что «это ВАША проблема 

и вы сами должны ее решать»  Но 
вместо этого оказалось, что всем пле-
вать на проблемы студентов. Во всем 
есть свои плюсы и минусы. Не очень 
хорошее отношение к студентам со 
стороны администрации - это один из 
больших минусов. Но, есть огромное 
количество хороших людей в универ-
ситете среди преподавателей и сту-
дентов, и хороших людей среди ад-
министрации. Я не жалею, что учусь 
здесь, потому что мне университет 
дал огромный жизненный опыт. 

Что хотелось бы изменить? 
Хотелось бы изменить в универ-

ситете отношение администрации и 
президента к студентам. Попытаться 
решить наши вопросы и проблемы, 
а не грубить нам (registrar office) , не 
толерантно отвечать и говорить, что 
это не в их полномочиях. Вместо того, 
чтобы показать себя, что они умнее 
студентов, попытаться помочь нам. 

“АУЦА платный спорт”
По какой причине ты создал эту 

группу, которая за день набрала 
около 500 подписчиков?

Если бы не я создал ее, кто-нибудь 
другой сделал бы. Это было из-за 
того, что огромное количество сту-
дентов негодовало по этому поводу. 
Они были против этого нового пра-
вила, они ее обсуждали везде. Утром 
я зашел в registrar office и узнал, что 
спорт будет платным. Более того, они 
сначала говорили, что за справку нам 
тоже придется платить. Потом они 
это либо изменили, но мне кажется, 
что они просто решили, что это будет 
уже верх наглости вводить такую си-
стему. И меня жутко взбесило то, что 
спорт будет платным и стоить он бу-
дет $350, помимо того, что мы платим 
за контракт. Придя домой, я решил 
создать группу, где можно было б об-
судить эту проблему со студентами. 
Изначально, я думал, что студенты 
будут поддерживать потому, что они 
приняли такую позицию в группе, но 
потом оказалось, что некоторые сту-
денты пришли на встречу просто по-
ржать и похлопать президенту. Это 
было очень обидно и неприятно. 

Главное желание сейчас - это 
просто поскорее закончить уни-
верситет. 

Б.Г.А 

@Tansulya_D: “#посиделкивлет-
нем #ауца <3”

@Nelly_Hh: “7апреля - это, когда 
едешь на учебу 30 минут и еще столь-
ко же пытаешься найти место возле 
аука”

@Nelly_Hh: “У нас на интермедиат 
макро всегда рэндом чойс, все сидим и 
молимся, чтоб не вызвали”

@d_helliers: “Это все хорошо, но я 
до сих пор не совсем понял, куда ле-
пятся запятые в английском. С рус-
ским как-то невозможно сопоставить”

@hipsta_g: “когда-нибудь я зарабо-
таю на свою коачеллу”

@Shankshren: “У людей, которые 
не учатся в ауца представления об 
университете лучше, чем у студентов 
из ауца.”

@verronika_b: “Жизнь от дэдлайна 
до дэдлайна”

@altynai_kova: “В АУЦА возмож-
но откроют медицинский факультет 
^___^”

@ZalkarT: “Больше половины жен-
ского пола перейдут на медицинский 
факультет в АУЦА”

@shabdanov_t: “люди забыли, за 
что любили ауца.”

@AidarTulyaev: ” В #kgtwi есть 
только две темы для срачей: Ассоль 
Молдокматова и АУЦА”

@shewolfkg: “После АУЦА посту-
пить в топ университеты нетрудно, 
трудно поступить так удачно, чтобы 
получить сколаршип”

@AidanaXX: “Слава богу, что самое 
ужасное изменение в системе АУЦА 
для меня было лишь отменой обеда в 
12:05. 6 июня кину колпак и больше не 
вернусь”

@Dzhumanazarov: “Когда сдам ди-
пломку, первым делом, что сделаю, 
это засяду дома на диване и буду НИ-
ЧЕГО не делать весь день..”

@Shankshren: “Сколаршип в ауца 
трудно найти, легко потерять и невоз-
можно забыть”

@jack_nova_: “А я рада, что посту-
пила в Ауца. Нз почему и в каком мак-
дональдсе я буду пробивать чек, но 
сейчас и интересно, и полезно.”

@Shankshren: “Администрация, 
президент, студенты, преподаватели. 
Когда то давно четыре народа жили в 
мире, но все изменилось когда народ 
администрации...”
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If you google a name 
- Chris Reintsma, it will 
report that a man was 
born in 1900, lived in Mon-
tana, had eight siblings 
and three children, un-
fortunately died in 1986; 
(EITHER our Chris is a 
VAMPIRE and substitute 
his death OR it is just not 
that one who we need, so 
let’s continue) Almighty 
Google says that at present 
time there is the only ONE 
man in the U.S. who has 
this name, more precisely 

in Alaska (accordingly to 
WhitePages Names). Co-
incidence? Google never 
make mistakes, and this 
particular guy studies at 
AUCA. 

I met Chris on my first 
year (seems like everyone 
meets him on the first year, 
if you are a freshmen and 
do not know him, there are 
might be some problems 
with you). It was FYS: 
young blond guy looking 
like absolute Russian came 
in class, and began talk to 
professor Thicke without 
stopping on his Advanced 
English, we had very little 
class (7 people), and I felt 
that I have some defective 
English skills compared to 
him; and, finally, the top 
of my surprise was when 
once he turned back to me 
and asked in Russian not 
worse than in English: 

“Есть запасная 
ручка?” 

So, it happened. 

Saadat Tursunku-
lova, IBL 113

I met Chris during the 
diversity week 2015, be-
ing in the Indian delega-
tion. He is awesome and 
can find good in every-
thing. Chris knows how 
to combine party and 
work (Indian delegation 
parties) and by this he 
played a big role in unit-

ing our delegation. I’m 100% 
sure you’ll do great in any part 
of the world, just make sure you 
won’t forget your Indian family 
and eight-mates (WATERFALL-
WATER FLY-QUARTERBACK) 
CHAMMAK CHALLO 

SPY IN HIS HOUSE 
(agent: Cholpon Erkinova, 
ES 112)

I met Chris actually 3 years 
ago, when I was a freshman. We 
took math class, he barely used 
to come to classes but still got 

an ‘A’ I believe. 
Chris is a very outgoing, fun, 

open-minded person! He is 
very smart - he likes to say that. 
(compare to Kurmanjan’s words 
below) He is not picky and can 
easily adapt to anything. He can 
make friends really easily since 
he is very outgoing guy. Also 
Chris is very generous person, 
always likes to spend money on 
drinks for his friends HAHA ... 

He is the BEST ROOM-
MATE ever! By the way, he is an 
AMAZING COOK!!!

He cooks very well, italian 
food especially. He will always 
cook food to make you smile or 
offer you to watch a movie to-
gether. We always plan to eat 
healthy and lose weight but it 
never happens LOL. 

He does not have a lot of bad 
habits. He only forgets to turn 
the light off in his room and re-
stroom.

And of course, Chris looooves 
playing Dota!

WE ARE LIKE A FAM-
ILY

Chris and I can talk about 
everything in the world. He is 
a very good listener. He just 
CONQUERED MY HEART. 
Chris taught me to enjoy life 
and think less about problems, 
be brave and defend my rights. 
He likes to gather all his friends 
at a fancy restaurant (remem-
ber Saadat’s words above?) and 
have a nice dinner with a good 
wine. Anyway he is like my big 
brother who I never had. I want 
to say thanks for everything he 
has done for me and just for be-
ing here with me to share good 
and bad moments together. 
(P.S, he takes shower every 
morning at 7 am and his singing 
voice in shower wakes me up ev-
ery morning)

TALKS about AUCA

He loves AUCA and his de-
partment. He says that teachers 
at AUCA inspire him and give 
him a lot of interesting and use-
ful knowledge and, of course, 
he loves students who study at 
AUCA. He is friends almost with 
everyone at university, very 
friendly and nice, that is why 
students always are interested 
in him.

BIG HEART

Chris is very kind person. In 
the future he wants to work in 
the field of human rights, spe-
cifically with children. Every 
Saturday he goes to AUTISTIC 
CENTER in Bishkek and volun-
teers there. 

Oh almost forgot, Chris has 
very flexible body. We took yoga 
together and he did very diffi-
cult exercises that I cannot even 
do.  

НИКОГДА НЕ ЗНА-
ЕШЬ, КОГДА ВСТРЕ-
ТИШЬ «СВОЕГО» ЧЕ-
ЛОВЕКА. От Марианны 
Волошиной

Наше знакомство с 
Крисом произошло в горах, 
где вместо договорённости 
закидывать снегом других, 
он неожиданно искупал меня 
в снегу по уши. И все мои 
попытки мести оказались 
тщетными и увенчались его 
победой. Как-то я узнала, 
что порой он ходит по дому 
в шапке, вне зависимости 
от погоды. Кто бы мог 
подумать, но это для того, 
чтобы волосы лучше лежали. 
Однажды я ударила пальчик, 
он меня утешил, развеселил 
и помог посмотреть на 
больной пальчик с другой 

стороны (психолог все-
таки) . И это покорило 
моё сердце. Поэтому я 
хочу пожелать ему на всю 
жизнь оставаться таким 
человеком, который делает 
сюрпризы, побеждает 
вне зависимости от 
настойчивости оппонента, 
выглядит стильно, а так же 
быть самым эмпатичным в 
мире психологом.

US POST
From the time Chris was 

born, he always had an infec-
tious smile and a love of life. 
When he was 8, I asked if he 
wanted to climb into the moun-
tains with me and he never hesi-
tated even with the steep climb. 
We spent the night in a high 
alpine meadow, next to a lake, 
and caught our dinner. I knew 
then that Chris would always 
embrace challenges and look to 
be at the top of hill so he could 
see the world more clearly. He 
has followed his natural desire 
to see the world all the way to 
central Asia and I can’t be more 
proud of him.  

From dad, James Reintsma

ALASKAN? NO, NO 
WAY. HE IS WHITE INDI-
AN GUY

• he is one of the male 
friends, whom I always catch 
and say:“ DANCE WITH MEEE”

• he thinks he is a GE-
NIUS, he said by himself

• he has opinions/com-
ments about everything, every 
single word

• he is HIP moving guy
• during one of the re-

hearsals whole Indian delega-
tion realized that he has very 
long eyelashes, especially after 
putting mascara on them, and 
he was not hiding them. Fol-
lowing phrase read with his in-
tonation, look and wink in your 
mind: “I have long eyelashes, 
yep, long eyelashes”

• he is good and attentive 
brother for siblings and like a 
brother for his friends

• he never wears varejki 
(mittens), hat or other warm 
clothes in winter and then com-
plains about it

 • he adores jeans and 
leather jackets 

FAMILY WOULD NEV-
ER BE TOOOO BIG 

Chris is the oldest of 4 chil-
dren. He comes from a large 
family. My wife’s mother and 
three brothers and sisters are all 
here in Anchorage. Chris is the 
oldest of 20 grandchildren on 
his mother’s side. He also has 
many cousins on his father’s 
side, mostly in Montana. Chris 

had plans to attend University 
of Alaska Anchorage (UAA). 
Right, on that summer, he 
changed his mind. His mother 
and I thought he was crazy! He 
had never left the US, did not 
know any Russian, and Kyrgyz-
stan was half way around the 
world. He was 18, and he was 
going to do what he was going 
to do. He had some of his own 
money saved up and used it to 
get a passport and one-way tick-
ets to Bishkek. 

However, things have a way 
of working out for Christopher. 
He has had many incredible ex-
periences and met many amaz-
ing people in his time at AUCA. 
In addition to earning his degree 
in Psychology, he has proven to 
all of us that he has the ability 
to go anywhere in this world, 
learn the local language, and 
make friends. I am very proud 
of the man he has become, and 
love him very much. His brother 
Thomas and I will be travelling 
to Bishkek in June. We have 
never been to Central Asia, and 
are excited about our visit 

From Michael Malloy
   
Beside of all funny things, 

Chris is very serious about his 
future. His bachelor’s project 
analyzes frustration tolerance 
in adolescents in Kyrgyz high 
schools and identifies environ-
ment, which brings suicidal 
thoughts in school age children. 
So, do not be upset near to him, 
he might think a lot of things 
about your mentality or just 
cheer you up. ;)

P.S, big thanks to Kurman-
jan Abdysamatova , ECO 111 
because if she did not say names 
and did not give any contacts, 
you, our readers, would never 
see this article.

P.S.S all photos are stolen 
from Chris’ Facebook profile. 
Please, do not sue us  

Anastasiia Shevtsova 
JMC 113

Russian? Indian? Alaskan?


